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Skupštini Sportske zajednice Grada Poreča za 2020. godinu 
 

UVODNE NAPOMENE: 
 
Nadzorni odbor SZGP u sastavu: Kristijan Klarić (predsjednik), Gordana Šušljik 
(članica) i Alen Kalčić (član) u tom je sastavu djelovao u proteklom četverogodišnjem 
mandatu, od 2018. - 2021. godine. Na izbornoj sjednici Skupštine SZGP, odrţanoj 
16. veljače 2021. godine izabran je novi NO SZGP u sastavu Kristijan Klarić 
(predsjednik), Alen Kalčić (član) i Marijan Ritoša (član). I tijekom 2020. nastavljena je 
dugogodišnja, po našoj ocijeni korisna, praksa prisustvovanja predsjednika NO-a 
sjednicama IO-a s čime je on stekao mogućnosti izravnog upoznavanja s 
aktivnostima SZG Poreča. 
 
FINANCIJE: 
 
Prema financijskim izvješćima i planovima za 2020. godinu koji su razmatrani na 
sjednicama IO-a, popratnoj dokumentaciji i obrazloţenjima, usmenim obrazloţenjima 
koje su tajnica i voditeljica računovodstva SZGP prenijele članovima IO-a, te 
dodatnim pisanim informacijama dobivenim na upit od voditeljice računovodstva, 
Nadzorni odbor je utvrdio sljedeće. 
 
U 2020. SZGP je ušla sa 224.845,06 kunu potraţivanja, odnosno nešto više od sto 
tisuća kuna manje nego što su bila potraţivanja na početku prethodne, 2019. godine. 
Predmetna potraţivanja naplaćena su tijekom 2020. godine. Godina 2020. završena 
je s 165.537,37 kuna potraţivanja odnosno oko 60 tisuća kuna potraţivanje manje u 
odnosu na godinu dana ranije. Dio potraţivanja naplaćen je početkom tekuće 2021. 
godine. S obzirom na to da su na početku 2017. godine potraţivanja iznosila čak više 
od 450 tisuća kuna kroz protekle četiri godine evidentan je veliki pozitivan trend u 
godišnjoj efikasnosti naplate vlastitih potraţivanja. NO od SZGP očekuje još veću 
efikasnost u naplati potraţivanja. Predlaţe se da SZGP preispita ugovorni odnos s 
duţnicima koji se na kraju svake godine evidentiraju kao duţnici, kao što su 
odreĎene telekomunikacijske tvrtke, ukoliko period duga prelazi mjesec dana.  
 
U 2020. godinu je SZGP ponovno ušla sa velikim iznosom od 852.596,92  kune 
neplaćenih obveza, što je ipak za nešto više od 200 tisuća kuna manje u odnosu na 
iznos obveza s kojim je SZGP ušla u prethodnu 2019. godinu. Radi se ponajviše o 
računima zaprimljenim tijekom studenog i prosinca 2019. godine koji su podmireni 
početkom 2020. godine.  Ovakva situacija i dalje je povezana sa činjenicom da dosta 
velik broj računa SZGP zaprima tek pri kraju kalendarske godine, te da temeljem njih 
dostavlja zahtjeve Gradu Poreču i da planirana dotirana namjenska sredstva iz 
gradskog proračuna dobiva tek u prvim mjesecima naredne godine. 
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Neplaćene obveze na kraju 2020. iznosile su 367.858,74 kuna, što je gotovo 500 
tisuća kuna manje u odnosu na iznos obveza s kojima je SZGP ušla u 2020. godinu. 
To je značajan napredak u odnosu na prethodne četiri godine i takav bi trend 
svakako trebalo nastaviti. Sve obveze koje je SZGP prenijela iz 2020. su podmirene 
do polovice veljače 2021.  
 
Valja istaći da su u 2020. godini sredstva izravno namijenjena aktivnostima klubova, 
zbog utjecaja pandemije koronavirusa na financijsku situaciju u društvu i rebalansa 
proračuna Grada Poreča, sa prvotno planiranih 2,5 milijuna kuna na 1,9 milijuna 
kuna. Za pohvalu je da su sva predviĎena sredstva dotirana klubovima, te da su 
klubovi i sportaši nesmetano koristili usluge prijevoza, liječničkih pregleda i redarskih 
sluţbi koje im SZGP izravno financijski pokriva što je za svaku pohvalu, jedna od 
značajnijih vrijednosti koju SZGP uspijeva realizirati 
 
Vlastiti prihodi od davanja u zakup infrastrukture s kojom upravlja SZGP u 2020. su 
iznosili svega 315.106,16  kuna što je manje nego u prethodne četiri godine što je 
posljedica smanjene gospodarske aktivnosti SZGP, prvenstveno od iznajmljivanja 
dvorane Ţatika, kao posljedice pandemije koronavirusa.  
 
Prema podacima dobivenim od stručne sluţbe SZGP vidljivo je da se naplata 
potraţivanja i podmirenje obveza u SZGP vrše redovito, ali uz prebacivanje 
odreĎenih iznosa nenaplaćenih i neplaćenih računa s kraja jedne u drugu godinu. 
 
Kao dobru odluku IO-a SZGP-a u 2020. ističemo da se za primjenu Pravilnika o 
financijskom praćenju aktivnosti sportskih udruga Grada poreča za 2021. godinu kao 
parametri klubovima kojima je to povoljnije, uzimaju aktivnosti i ostvareni rezultati iz 
2019. godine, jer u 2020. godini iz već poznatih razloga klubovi nisu mogli ostvariti 
uobičajen obim aktivnosti, a time niti ostvariti planirane rezultate. 
 
NO očekuje da IO ustraje u maksimalnoj transparentnosti što se načina financiranja 
aktivnosti sportskih udruga tiče.  
 
Zaključak: NO i dalje sugerira Skupštini i IO-u da nastave s aktivnostima 
daljnjeg financijskog konsolidiranja SZGP-a na način da se unutar jedne 
kalendarske godine maksimalno realiziraju nenaplaćena potraživanja i dospjele 
obveze. Nastojanja se moraju usmjeriti ka tome da se financijski planovi 
realiziraju na način da se sve obveze nastoje realizirati unutar godine, te da se 
ne prenose u sljedeću godinu. U svrhu ostvarenja tog cilja valjalo bi s Gradom 
Porečem postići suglasnost da se sva sredstva namijenjena aktivnostima 
SZGP u gradskom proračunu i dotiraju SZGP u istoj kalendarskoj godini. 
Posebno bi valjalo poraditi na povećanju vlastitih prihoda od davanja u zakup 
objekata s kojima SZGP upravlja, te od donacija, fondova i sponzorstava. 
 
NO također sugerira IO-u i Skupštini SZGP da i dalje naglasak stavi na 
maksimalnu kontrolu namjenskog trošenja sredstava koji se iz financijskog 
plana dodjeljuju klubovima za razne namjene, ta da zatraže još detaljnije 
izvješćivanje od strane klubova o realizaciji istih kako bi se maksimalno 
smanjio prostor financijske "sive" zone u sportu. 
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STATUS ČLANICA SZGP: 
 
Kao kvalitetnu ispunjenu zadaću SZGP-a u protekle četiri godine ističemo 
uložene napore da svi klubovi djeluju u skladu sa zakonskom regulativom RH i 
statutarnim odredbama SZGP. Daljnje napore SZGP bi trebala uložiti u kontrolu 
aktivnosti klubova koje moraju biti promicanje sporta u Gradu Poreču i 
Republici Hrvatskoj, doprinos ugledu i afirmaciji sporta u cjelini, te u skladu s 
javnim potrebama u sportu Grada Poreča. 
 
 
KORIŠTENJE SPORTSKE INFRASTRUKRURE: 
 
Godine 2020. porečki klubovi nisu imali poteškoća s korištenjem sportske 
infrastrukture, naravno, u okvirima koliko su to epidemiološke mjere nadleţnih 
institucije RH dozvoljavale. 
Sportski objekt koji koriste porečki klubovi, a s kojim ne upravlja SZGP je dvorana 
OŠ Finida za čije bi još kvalitetnije korištenje na dobrobit porečkog sporta, ali i 
osnovnoškolskog obrazovanja trebalo postići još kvalitetniji sporazum o načinu 
korištenja dvorane kako sa čelništvom OŠ Finida, tako i sa osnivačem OŠ Finida, 
Gradom Porečem. 
 
Kod dijela klubova i dalje je primjetno da dodijeljene im termine u objektima i 
infrastrukturu ne koriste na ispravan način, prema Statutu i Pravilniku o korištenju 
objekata.  
 
Zaključak: Sugerira se Skupštini, IO-u i stručnim službama SZGP-a da u 
narednom razdoblju aktivnost usmjere ka još kvalitetnijem planiranju 
korištenja infrastrukture, u cilju korištenja isključivo na način kako to određuju 
odredbe Statuta i Pravilnika o korištenju objekata SZGP, a sve u svrhu 
zadovoljenja javnih potreba u sportu Grada Poreča. 
 
Zaključak: Sugerira se IO-u i stručnim službama SZGP-a da se još kvalitetnije i 
ažurnije posvete planiraju organizacije termina za aktivnosti svojih članica u 
slučajevima kada one ne mogu uobičajeno koristiti objekte koje inače koriste 
za svoju redovnu aktivnost, te bi konačan cilj takvog kvalitetnijeg planiranja 
trebalo rezultirati time da udruge koje su članice SZGP nesmetano mogu 
odvijati svoju planiranu aktivnost i da ne ostaju bez termina i objekata za 
provođenje svoje aktivnosti.  
 
Također, sugerira se SZGP da preispita količinu i značaj sportskih i 
nesportskih događaja kojima se besplatno dodjeljuju sportski objekti na 
korištenje, te da besplatno korištenje omogući samo događajima u kojima 
sudjeluju sami sportaši i klubovi Grada Poreča, koji su od značaja za sport i 
svekoliku promociju Grada Poreča, dok za ostale komercijalne događaje treba 
naplatiti naknadu za korištenje objekata. 
 
        Nadzorni odbor SZGP: 
        Kristijan Klarić, predsjednik 


